
Hvornår kommer der noget info vi ikke allerede har kunnet læse i invitationen???? 
Spild af alles tid dette møde.... Småkager, kaffe og naboer er aftenens højdepunkt. 
Malle står sammen. Fuck Varde. 

 

Hvordan kan man som kommune have et slogan der hedder "Vi i naturen" når I 
plastrer vores område ind i møller, solceller, højspænding, it-centre osv.....? 

 

Hvorfor sidder jeg med fornemmelsen af at beslutningen om det her projekt er afgjort 
på forhånd? 

 

Hvad er kommunens højeste ønske? At udvikle el. afvikle lokalsamfundene på 
landet??? 

 

Har man overvejet at stille møllerne og solcellerne op på torvet i Varde, eller evt foran 
Christiansborg???? 

 

Hvorfor er vi ikke blevet informeret om vindmølle projektet. Hvor meget 
kompensation for man hvis ens udsigt bliver generet af vindmøllerne. 

 

Vil i overhovedet overveje, at gøre alvor af at gå forrest i Danmark og forlange at 
solceller altid skal på tagene fra nu af? 

 

Hvad skal der ske med de eksisterende møller på Neder Hallumvej? 

 

Kan i garanterer at det ikke bliver kinesisk produceret solpaneler? Kineserne står for 
fremstillingen af 95 % af alle solcellepaneler i verden. 

 

Hvilke giftstoffer udskiller solceller som bevirker at husdyr som evt græsser under 
dem ikke må anvendes til konsum? Hvad med de dyr som jægeren nedlægger ?? 
rådyr, hare m. fl 

 

Dette føles IKKE som et borgermøde, men derimod som et kontrolleret infomøde!!! Få 
politikerne til at lytte til os!!! 

 



Har hørt at får mm som afgræsser under solceller ikke må benyttes til menneskeføde. 
Er dette korrekt? 

 

Hvad skal der til for at stoppe projektet??? Hvorfor er det pludselig så vigtigt at sætte 
solceller op over det hele… der må være en anden løsning… 

 

En ting er at de som klistres ind i solceller KAN blive opkøbt, men hvad med os der 
står tilbage med udsigterne til solceller, tabt husværdi - kompenseres vi også? 

 

Hvorfor bruger man ikke pengene på udvikling af A-kraft?? Der må gerne stå en 40 
fods container i min baghave i stedet for alle de solceller og vindmøller. 

 

Hvilke erfaringer har I fra allerede etablerede solcelleanlæg, gener og udviklingsværdi 
for lokalsamfundet? 

 

Håber virkelig at der kan gøres noget ved det røde blinkende lys på møllerne 

 

Hvorfor går sommerhusområderne fri af landvind og solceller 

 

Kan solceller og vindmøller på nogen måde påvirke os mennesker (sygdoms mæssigt) 
negativt? 

 

Kan vindmøllerne nå at blive droppet helt? 

 

Tages der hensyn til levetid, kvalitet, udvaskning mm. Når der vælges eller er valgt 
leverandør 

 

Det lyder som om de 12 møller er vedtaget. Hvorfor har der ikke været borgermøde 
om disse? 

 

Hvilke parametre lægger kommunen vægt på i forhold til etablering? Jeg synes der 
mangler en ramme, nogle input fra fx biologer udover at vi bliver spurgt om 
lokalfaunaen. 



 

Når der lidt på bagkant kommer solceller i spil efter der er givet grønt lys til 
vindmøller - skyldes det så, at der er givet kompensation eller kommer der yderligere 
til de berørte lodsejere 

 

Hvor lang tid går der før jorden kan dyrkes igen? 

 

Har i flere skjulte projekter i ærmet lige som i Sig? 

 

Hvor mange Ha. jord drejer det sig om? Hvor mange vindmøller skal der til for at 
producere det samme som solceller? Vindmøller fylder langt mindre 

 

Er der udarbejdet en tidsplan med møllerne ? 

 

Hvis det er grøn energi er det så ikke forkeret at forgifte de får der græsser og hvad 
gør man med det 

 

Hvor meget har i undersøgt om gener til os der bor her. Som ikke bor tæt nok på, til i 
betaler os for at flytte 

 

Hvor mange m2 har projektet brug for til solceller? Jeg har et sydvendt tag med den 
rette hældning. Der må i gerne anlægge solceller. Det er jeg sikker på at i også må 
andre tage i området. 

 

Er vindmølle projektet sikret at blive gennemført? Eller afhænger det af solcelle 
projektet? 

 

Tidsperspektivet for solceller kontra vindmøllerne ? Sættes det op samtidig, eller 
hvordan foregår processen? 

 

Hvad vil i gøre ved, at vores boliger bliver totalt usælgelige, pakket ind i solcelle 

 



Har I laver visualiseringer af vindmøllerne ser fra udvalgte områder? Hvis ikke - 
hvornår laves de ? 

 

Hvornår kan skyggekastet fra alle vindmøller ses på et landkort ift. de forskellige 
årstider og tidspunkter på dagen? 

 

Kommer der lige så kraftigt lys på møllerne som dem i Bork? 

 

Man bør lempe regler, så det er nemmere at opsætte solceller på på både industri og 
kommunalbygninger. 

 

Er der en form for garanti for, at puljemidlerne går til lokalsamfundene i Kvong og 
Horne og strellev og lyne Hvem fordeler midlerne 

 

Hvor stort bliver området ? Bliver jorden forurenet ? 

 

Hvad skal der ske med de 5 vindmøller der står i Hallum i dag ? Var det ikke 
meningen at de skulle fjernes efter 20 år ? ? Nu har de larmet i 27 år 

 

Er der afsætning nok / kabler store nok Hvem tjæner på det 

 

Hvad gør man med solceller og møller, når de er udtjent? 

 

Hvorfor skal de private ikke have chancen for at lave en forretning på egen anlæg og 
der ved nå målet ikke som nu hvor de nærmeste bliver straffet for at producere for 
meget 

 

Er der en form for garanti for, at puljemidlerne går til lokalsamfundene i Kvong og 
Horne. Hvem fordeler midlerne? 

 

Hvad er tidsplanen for etablering? 

 

Vil man ikke kunne se vindmøllerne meget tydeligt fra Strellev, Lyne og Kvong 



 

Hvordan kan det være vi først hører om planerne med vindmøllerne nu? Det lader til 
at det nærmest er besluttet! 

 

Hvorfor har det ikke været indkaldt til borgermøde om vindmøller? Går ve midler over 
kommunegrænsen er det “kun” Varde kommune der får glæde af dem? 

 

Hvornår kan vi få politikerne i tale? Og ikke forvaltningen…. 

 

Hvordan vil i sikre jer at det ikke forurener og at man med tiden ikke har et kæmpe 
problem? Hvem skal sørge for at rydde op? Hvem har hovedansvaret? 

 

Hvem har indstillet dette område til byrådet og med hvilke kompetencer bag? 

 

Er der lavet undersøgelser omkring forureningen fra solceller? 

 

Er det kun Varde kommune der bliver kompenseret, eller går noget Ringkøbing skjern 

 

Er I SIKKER på at jorden ikke er forurenet efter solcellerne er fjernet og afviklet. 

 

Hvorfor skal private "fyldes" med afgifter når man har solceller på taget? 

 

Kan man ikke altid finde en rapport der understøtter det der passer udførelsen af 
projektet bedst muligt 

 

Er borgermødet kun info, kan vi ikke ændre noget. 

 

Hvorfor har vi overhovedet det her møde, når man tydeligt fornemmer at solcelle 
projektet allerede er besluttet hos kommunen?? I vil jo bare kunne sige at vi har 
været med på råd. Klinger SÅ hult. 

 

Hvor mange m2 solceller snakker vi om her. 



 

Hvordan kan man være sikker på at der ikke udvaskes farlige stoffer fra solcellerne - 
især hvis man vælger at etablere cellerne med de billigste typer 

 

Jeg har hørt at nogle er sikret RIGTIG mange millioner når/hvis projektet 
gennemføres. Er det alene kompensation for gener eller er det ved opkøb af jord? 

 

Hvorfor er der ikke krav om vedvarende energi ved byggeri i sommerhusområderne f. 
Eks. etablering af solceller på taget? 

 

Hvad er omkostningen - fra vugge til grav - på energi produceret fra vindmøller hhv. 
solceller. 

 

Møller og solceller skal betale for driften af alle sports og idrætsforeninger i 
lokalområdet. 

 

Hvorfor planlægger I kun at ødelægge naturen, når I planlægger de kæmpe projekter 
i stedet for at plante det på tage? Vil I have det i jeres egen baghave? 

 

Er DN orienteret om dette? 

 

Hvad vil det økonomiske bidrag være til Kvong sogn, og hvad til den enkelte husstand. 

 

Hvordan indregnes turisternes energiforbrug i kommunens mål om klimaneutralitet? 
Er det den faste befolkning, der skal sørge for det 


